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Malý zajko v tráve čupí, 

sleduje jak jar sa budí, 

všetko živé raduje sa,  

na Veľkú noc hotuje sa. 

Privítajme sviatky jari, 

nech sa všetkým  

dobre darí. 
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Na to , ako pokračujú práce sme sa opýtali stavebného dozora 

Ing. Pavla Tkáča: 

„ V októbri minulého roku sa začalo s realizáciou 

rekonštrukcie budovy základnej školy. Do nástupu zimy bola 

urobená  časť zateplenia. Po nástupe silných mrazov práce boli 

prerušené a pokračovalo sa až po oteplení vo februári tohto 

roku. Zrealizovala sa výmena časti pôvodných drevených okien 

za nové, plastové okná s izolačným dvojsklom a bude sa 

pokračovať s dokončením zateplenia.  Z dôvodu vykurovacieho 

obdobia nebolo možné vykonávať práce na rekonštrukcii 

kotolne. Tieto práce boli zahájené až v súčasnom, jarnom 

období, spolu s prácami na rekonštrukcii strechy. 

Rekonštrukcia bude ukončená v letných mesiacoch.  

 

Po dlhej zime sa jar začína ozývať naplno – zobudením prírody, 

pohybom živočíchov, ale aj činnosťou človeka. Zvýšené riziko prinášajú 

typicky jarné požiare, spôsobené neopatrnosťou pri spaľovaní odpadov v 

záhradách alebo v lesoch. Hasiči varujú najmä pred tradičným nešvárom 

– vypaľovaním suchej trávy, čo je činnosť veľmi nebezpečná a zo 

zákona zakázaná. Bohužiaľ, ani jeden rok nie je výnimkou.  

Málokto si uvedomuje, že tieto aktivity priamo ohrozujú ľudské životy ! 

Zdanlivo taká bezpečná činnosť, akou je spaľovanie zhrabaných 

porastov, môže spôsobiť neblahé následky. Oheň v otvorenom priestore 

sa môže veľmi rýchlo vymknúť kontrole a spôsobiť tak škody nielen na 

životoch, ale aj na majetku či v životnom prostredí, ale tiež aj 

ekologické škody, napr. stratou časti lesa či úhynom živočíchov. Stačí 

trochu neopatrnosti, nepozornosti či panika.   

V posledných dňoch sa začínajú množiť požiare v prírodnom prostredí – 

požiare suchej trávy, krovín, lesných porastov, ale aj odpadov. Teplé 

jarné počasie láka ľudí k spaľovaniu biologického odpadu (zvyšky starej 

trávy, lístia, vetiev). 

Pamätajte na to, že vypaľovanie porastov je podľa zákona o 

ochrane pred požiarmi striktne zakázané ! V prípade 

porušenia tohto zákazu hrozí podľa zákona fyzickej osobe 

pokuta až do výšky 331 € (10 000,- Sk), resp. v blokovom 

konaní do výšky 33 € (1 000,- Sk), právnickej osobe alebo 

fyzickej osobe - podnikateľovi môžu hasiči uložiť pokutu až 

do výšky 16 596 € (500 000,- Sk. 
Skoré spozorovanie požiaru je najdôležitejšie, každá sekunda je 

dôležitá! Ak začne horieť , napr. tráva okolo ohniska a sme dostatočne 

pripravení, väčšinou sa požiar dá v zárodku uhasiť. Ak nie, okamžite 

voláme hasičov ! Telefónne číslo je 150 alebo 112 ! 

Finančnú situáciu nám priblížil 

starosta Ľubomír Frič. „ Celková 

výška investícií na túto akciu 

predstavuje necelých 415 000 €, 

z čoho neoprávnené náklady, ktoré 

hradí obec sú vo výške  63 000 €. 

Touto sumou  hradíme výmenu okien 

a dverí a komplexné zateplenie 

vonkajšieho fasádneho plášťa školy. 

Ostatné financie na rekonštrukciu 

a nadstavbu strechy a rekonštrukciu 

kotolne na biomasu budú hradené z 

Ministerstva pôdohospodárstva 

a rozvoja vidieka Slovenskej 

republiky.   

 

V základnej škole je v týchto 

mesiacoch rušno. Päťdesiatročná 

budova sa konečne dožila svojej 

obnovy vďaka finančnej podpore 

z prostriedkov Európskej únie v rámci 

regionálneho operačného programu.  

 

Dňa 17.3.2012 o 18:30 hod. bol ohlásený 

požiar suchého trávnatého porastu v lokalite 

obce nad firmou L.K. Servis – Partizánska 

Ľupča. Zasahovali členovia DHZ- Partizánska 

Ľupča dvoma D prúdmi za súčasného použitia 

pracovného náradia.  Pri zásahu bola použitá 

technika IVECO – Dailly. 
 

Dňa 24.3.2012 o 18:30 hod. bol ohlásený 

požiar suchého trávnatého porastu v lokalite 

obce za rod. domom Bražinovcov. Zasahovali 

členovia DHZ- Partizánska Ľupča s použitím 

pracovného náradia. 
 

Dňa 25.3.2012 o 14:30 hod. bol ohlásený 

požiar suchého trávnatého porastu v lokalite 

obce na Bežane. Zasahovali členovia DHZ- 

Partizánska Ľupča dvoma D prúdmi za 

súčasného použitia pracovného náradia.  Pri 

zásahu bola použitá technika T – 148/CAS 32. 
 

Dňa 25.3.2012 o 18:30 hod. bol ohlásený 

požiar suchého trávnatého porastu v lokalite 

obce za rod. domom Bražinovcov. Zasahovali 

členovia DHZ- Partizánska Ľupča s použitím 

pracovného náradia. 
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„ K  l. júnu 2011 bol zrealizovaný inžiniersko- geologický prieskum, boli urobené kontrolné vrty a zobrané 

vzorky podložia  lokality, kde sa má vrt realizovať. Bol vypracovaný odborný posudok na kvalitu našej 

vody z prameňa Kalište, ktorá by sa mohla v budúcnosti využívať. Kvalita podľa posudku je dobrá a spĺňa 

podmienky pitnej vody, potrebné je dať vypracovať ešte jeden dodatočný posudok. V súčasnosti sa 

pripravujú podklady k vydaniu územného rozhodnutia, zbierajú sa vyjadrenia od kompetentných inštitúcií 

a orgánov štátnej správy a samosprávy.  Bol vypracovaný posudok vplyvov na životné prostredie/tzv. EJA/, 

ktorý bol prerokovaný  na verejnom jednaní, ktorého sa zúčastnili aj niektorí naši občania a inštitúcie, 

ktoré sa nezúčastnili, zaslali písomne vyjadrenie. Prebieha záverečné hodnotenie odborníkom, ktorého 

určilo Ministerstvo životného prostredia SR. Prebieha vypracovanie podkladov k vysporiadaniu 

priľahkých parciel, kde sa má realizovať geovrt. Nakoľko v súčasnosti  prebieha v katastri našej obce 

ROEP /register obnovy evidencie pozemkov/, ktorý má byť ukončený v roku 2013, je obtiažne zisťovať 

vlastníkov nehnuteľností a k týmto parcelám sa prišlo dodatočne. Je potrebné podotknúť, že  príprava 

tohto projektu je administratívne náročná a je potrebné prekonávať veľkú byrokraciu, množstvo 

potvrdení, vyjadrení, časové termíny ap. Ihneď ako to poveternostné podmienky dovolia, začneme 

s realizáciou archeologického prieskumu v danej lokalite, nakoľko to bola podmienka Ministerstva 

životného prostredia SR.“ informoval Július Sokol. 

Predseda predstavenstva Roman Balogh dodal, že „potencionálni investori na realizáciu  vzhľadom na 

dnešnú situáciu sú opatrní, chcú mať istotu, že o prostriedky, ktoré investujú, neprídu. Záujem investorov 

o vstup do projektu wellness areálu je podmienený dôkladne pripravenými podkladmi a vyjadreniami, 

ktoré umožnia bezproblémovú a rýchlu realizáciu investičného zámeru a reálnu návratnosť vložených 

prostriedkov. Ako je vyššie spomenuté, príprava sa začala a aj pokračuje“. 

„Týmto chceme vyvrátiť aj nepravdivosť rečí, ktoré okolo  geovrtu šíria niektorí tzv. “odborníci“, ich 

tvrdenia vyplývajú z neznalosti  danej problematiky resp. nejakých iných pohnútok“, dodal Július Sokol. 
      

 

 

V obci Partizánska Ľupča sa na ploche takmer 36 
hektárov v lokalite Biela Ľupča pripravuje  rekreačno 
– oddychový areál. Ako pokračujú práce, sme sa 
opýtali člena predstavenstva Júliusa Sokola 
a predsedu predstavenstva  Romana Balogha.  

 
 

Hovorí sa, že pes je najlepší priateľ človeka. Je 

dôležitým a obľúbeným domácim zvieraťom. No 

keď nás začne obťažovať tým, že si voľne pobieha 

po našej obci, nikomu nechýba, svoju potrebu 

urobí kdekoľvek, nedajbože ukáže svoju agresivitu, 

už to nie je žiadna sranda.  Mali by sme sa na tým 

všetci zamyslieť. V poslednej dobe sa na obecnom 

úrade množia sťažnosti právom nespokojných 

občanov, že túlavé psy ich obťažujú a v niektorých 

prípadoch sa človek bojí výjsť aj zo svojho dvora. 

No niekedy je to aj boj s veternými mlynmi. 

Starosta obce túto situáciu riešil už viackrát ich 

odchytom. Toto  všetkých stálo nemalé finančné 

náklady, lebo ten  túlajúci psík vám nevie povedať 

čí je a nakoniec si našiel svojho gazdu. Obec 

zložitú situáciu riešila aj prostredníctvom 

organizácie Slobody zvierat, kde im  poradili, aby 

si dali zhotoviť veľkú voliéru, kde by sa túlavé psy 

dočasne umiestňovali. Ale bohužiaľ neporadili, čo 

s nimi ďalej.   

 

 

 

Starosta obce Ľubomír Frič a obecné zastupiteľstvo preto vyzývajú a upozorňujú všetkých majiteľov 

psov na ich voľný pohyb po verejných priestranstvách a aj mimo nich. VOĽNÝ POHYB PSA BEZ 

DOZORU JE PORUŠENÍM PRÍSLUŠNÉHO ZÁKONA A VŠEOBECNE ZÁVAZNÉHO 

NARIADENIA OBCE. Obec nechce siahať k vysokým sankciám, kde môže byť majiteľovi psa 

uložená pokuta až do výšky 165 €, ale ak sa situácia ohľadom túlavých psov nezlepší, bude musieť 

vedenie obce  pristúpiť aj k takémuto riešeniu. 
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Výsledky volieb do Národnej rady Slovenskej republiky v obci Partizánska Ľupča sú nasledovné: 

P.č. Názov strany      Počet platných hlasov % 

1. SMER - sociálna demokracia      276  46 

2. Slovenská národná strana      98  16,33 

3. Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti    42  7,00 

4. Sloboda a Solidarita       40  6,67 

5. Kresťanskodemokratické hnutie     36  6,00 

6. Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana 29  4,83 

7. 99% - občiansky hlas       20  3,33 

8. Ľudová strana Naše Slovensko     14  2,33 

9. Národ a Spravodlivosť - naša strana     10  1,67 

10. MOST -HÍD        8  1,33 

11. Zmena zdola, Demokratická únia Slovenska    6  1,00 

 STRANA SLOBODNÉ SLOVO - NORY MOJSEJOVEJ  6  1,00 

12. Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko   3  0,50 

 Komunistická strana Slovenska     3  0,50 

 PRÁVO A SPRAVODLIVOSŤ     3  0,50 

13. Zelení         2  0,33 

 Strana zelených       2  0,33 

14. Strana občanov Slovenska      1  0,17 

 Strana demokratickej ľavice      1  0,17 

Účasť voličov na voľbách do Národnej rady Slovenskej republiky v našej obci bola 60,38% z oprávnených 

voličov zapísaných do zoznamu.       Bc. Dana Havlanová, zapisovateľka 

Dňa 16. marca 2012 sa konala výročná členská 

schôdza ZO Slovenského zväzu telesne postihnutých 

v Part. Ľupči. 

Predsedníčka Ing. Ondrejková Milada zhodnotila 

činnosť organizácie za rok 2011, boli prijaté plány 

činnosti na rok 2012. Zároveň bol schválený 15- 

členný výbor ZO na volebné obdobie 2012-2014 

v tomto zložení: Ing. Milada Ondrejková, 

predsedníčka, Sokol Július, podpredseda, Jacková 

Anna, tajomníčka, Hegedúšová Katarína, 

hospodárka(pokladníčka), ďalší členovia výboru 

a revíznej komisie. 

Pozvaní boli aj hostia a to: PhDr. Viera Devečková, 

riaditeľka Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny 

Liptovský Mikuláš, Mgr. Uličná Katarína, riaditeľka 

odboru sociálnych vecí Liptovský Mikuláš, Frič 

Ľubomír, starosta obce, Tomčík Ľubomír, predseda 

OC SZTP Liptovský Mikuláš a Chalupka Jozef, 

Lesný komposesorát, pozemkové spoločenstvo Part. 

Ľupča. 

Jacková Anna, tajomníčka ZO SZTP 

 

 

Dňa 10. marca 2012 sa konali voľby do Národnej rady Slovenskej 

republiky. Do zoznamu bolo zapísaných 1 007 oprávnených voličov. 

Volieb sa zúčastnilo 608 voličov, počet platných hlasov 

odovzdaných pre všetkých kandidátov bol 600 a 8 hlasov bolo 

neplatných. Bolo vydaných 11 hlasovacích lístkov a jeden občan 

volil prostredníctvom pošty. 
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Nakoľko počas stavby chrámu bol nedostatok financií, v kostole bol vymurovaný len strohý oltár v podobe 

kríža obložený kachličkami. Iniciatíva zadovážiť do chrámu nový oltár vyšla po tom, čo kostol dostal nové 

digitálne zvony, zvonkohry a hodinové odbíjanie. Najskôr sme uvažovali o maľovanom oltárnom obraze, 

neskôr sme sa rozhodli pre vyrezávané drevene súsošie. Pri výbere motívu „Vzkriesenie Pána“ sme 

zohľadnili historické a liturgické cítenie nášho najstaršieho Cirkevného zboru na Slovensku, ktorým je 

Partizánska Ľupča. Tematika „Vzkriesenia Pána“ zapadá do historického kontextu zboru, nakoľko nový 

dúbravský kostol stojí na mieste niekdajšieho cintorína. V starom matkocirkevnom kostole v Partizánskej 

Ľupči je oltárny obraz „Ukrižovanie Pána“ pochádzajúci zo starého dreveného chrámu. Historicky, ale aj 

liturgicky tak pokračuje línia vyvíjania sa cirkevného zboru. Starý matkocirkevný chrám s oltárom 

„Ukrižovania Pána“ – nový dcérocirkevný chrám s oltárom „Vzkriesenia Pána“.  

Pri realizácii oltárneho diela sme zobrali do úvahy aj zaujímavosť, že počas stavby kostola v rokoch 1990-

1992 veľkú časť práce vykonali ženy, ktoré robili aj ťažkú „mužskú“ prácu. Túto skutočnosť na oltári 

pripomína aj súsošie 3 žien, ktoré prichádzajú k hrobu Pána Ježiša. Centrálnou sochou je plastika 

vzkrieseného Pána v životnej veľkosti a tretiu časť dopĺňa anjel držiaci odvalený kameň od vchodu hrobu. 

Vrh oltára je ukončený biblickým nápisom – Veľkonočným pozdravom Pána Ježiša – „Pokoj vám!“  

Aj tento nápis – pozdrav zapadá do historického kontextu cirkevného zboru, nakoľko nápis „Pokoj vám!“ 

zdobí aj priečelie matkocirkevného chrámu v Partizánskej Ľupči a od čias pôsobenia brata farára Jána 

Zemiara stal sa pozdravom tunajších evanjelikov. „Pokoj vám!“ odpoveď – „Daj Bože aj vám!“ 

Oltár je vyrezaný z lipového dreva, (lipy niekoľko storočí rástli pri kostole v Turčeku), a celé dielo je 

zhotovené majstrom Miroslavom Trnovským z Kalamien. Cirkevný zbor finančne zabezpečil zhotovenie 

tohto oltárneho diela zbierkou medzi cirkevníkmi, za čo im patrí veľké poďakovanie. K dvadsiatemu výročiu 

postavenia a posvätenia dúbravského chrámu Božieho sme tak s pomocou Božou celý kostol nanovo z vonku 

vystierkovali, z vnútra vymaľovali, zadovážili zvony, zvonkohry i hodiny a na slávu Božiu chrám obohatili 

novým oltárom. Bohu vďaka -  Bohu sláva!    Mgr. Ján Molčan, zborový farár  

 

 

Zelený štvrtok:    Dúbrava 17,00 hod.  + spoveď a svätá Večera Pánova      

                              P. Ľupča 18,30 hod. + spoveď a svätá Večera Pánova  

 

    Veľký piatok – pašie: Dúbrava 9,00 hod. Partizánska Ľupča 11,00 hod. 

                                      Magurka 15,00 + spoveď a svätá Večera Pánova      

 

   Veľkonočná nedeľa:    Dúbrava 9,00 hod. Partizánska Ľupča 11,00 hod. 

 

   Veľkonočný pondelok: Dúbrava 9,00 hod. Partizánska Ľupča 11,00 hod. 
 

 

 

Nový oltár  

„Vzkriesenie Pána“ 

 

 
Evanjelici celého rozsiahleho 

cirkevného zboru v Partizánskej 

Ľupči sa tešia z nového oltára, ktorý 

od 2. pôstnej nedele zdobí 

dcérocirkevný evanjelický chrám 

Boží v Dúbrave. Práve v tomto roku 

uplynie 20 rokov od postavenia 

a posvätenia evanjelického kostola, 

ktorý si veriaci postavili počas 

požehnaného pôsobenia 

niekdajšieho ľupčianskeho 

zborového farára – konseniora 

Jána Zemiara. 
 

 
konané počas Tichého týždňa a veľkonočných sviatkov na území 

Cirkevného zboru ECAV na Slovensku Partizánska Ľupča : 

 

Slávnosť posvätenia nového 

oltára a úvod funkcionárov 

cirkevného zboru 
sa uskutoční  

15. 4. 2012 o 10:00  

v evanjelickom a. v. chráme Božom 

v Dúbrave. 

Svojou návštevou nás poctí  

dôstojný brat emeritný biskup 

Prof. ThDr. Július Filo  
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Včelárenie je jedno z najstarších remesiel, ktoré 

prináša človeku nielen radosť z práce, ale aj úžitok 

a zaujímavé vedomosti. Život včiel je nepretržitý 

kolobeh, žijú stále, priam večne. Ukazujú nám ako 

spolu nažívajú, spolupracujú , tolerujú  a pomáhajú si, 

pritom ich je v úli niekoľko tisícok. Ich žitie závisí  

od usilovnej práce. Najdôležitejšou v úli  je včelia 

kráľovna. Ona žije 2-5 rokov a pritom nevychádza 

z úľa na denné svetlo. Robotnice budujú bunky pre 

budúce kráľovné. Nová kráľovna vyjde z úľa 

v sprievode niekoľko stoviek včiel a odletí. Hovoríme 

tomu, že sa vyrojili. Roj sa usadí v blízkom okolí na 

strom alebo ker. Niekoľko sliediviek z roja vyhliadne 

vyhovujúce miesto a odvedú tam celý roj. Odtiaľ ich 

včelár zoberie a usadí do úľa. Ak nie , tak aj na 

stromoch vystavajú včely robotnice nové plásty , do 

ktorých kráľovna nakladie belavé vajíčka. V starom 

úli sa narodí nová kráľovna, pozabíja ostatné 

narodené matky, vydá sa na svadobný let v kruhu 

včiel a zdatných trupcov. Po ňom sa spokojná vracia 

do úľa, kde celý život nekonečne kladie vajíčka. 

V bohatej znáške  je ich počet neskutočný 1200-2200 

denne. Z týchto vajíčok sa pomocou  robotníc 

vyliahne nové potomstvo.  Včely vopred rozhodnú 

o tom, či to budú včely , trúdy alebo matky. Doma 

majú prísne rozdelené práce. Treba sa starať o nový 

plod, hygienu a kŕmenie novonarodených mladušiek. 

Kŕmia ich rozdielnou materskou kašičkou, ktorú samé 

pripravujú. Takto žijú dnu v úli približne 40 dní. 

Potom preberú úlohu včiel lietaviek a pokračujú 

v usilovnej práci. Donášajú  peľ, propolis a hlavne 

sladučký nektár, zhruba 3 týždne.  Po ťažkej 

a namáhavej práci odlietajú dokonať svoj život von 

do lona prírody.  
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Predám zánovnú mrazničku CALEX SCV 130 

– trojzásuvkovú, 3 roky nepoužívanú, cena 

dohodou. Kontakt : 0907 316 483 

 

 
 

Celý tento kolobeh sa opakuje približne do 20-teho 

augusta, kedy včelár začne zo zimnou prípravou. 

Včelám  podáva sladký cukrový pokrm , liečivá 

a úliky pozakrýva . Takto  sa včielky môžu 

spokojne dožiť jari. Napísala som len úvahu 

získanú pri práci okolo včiel. Pokračovanie 

nabudúce.                           Irena Valentová 

Predám lúpané vlašské orechy, I. triedy – ½ kg za 5 €. 

Kontakt :  Otília Cvengrošová, Partizánska Ľupča 

140,     0910 374 983 

A je po voľbách! Ja, ako občianka sa pýtam a uvažujem, že sme nie takí bohatí, aby sa voľby 

konali každý rok. Strany, ktoré neprešli, by sa mali s tým zmieriť a tí, čo budú vo vláde, nech 

dajú „hlavy  do kopy“ a spoločne vytvoria dobrú legislatívu a zákony pre všetkých občanov. 

Zbavme sa závisti, ktorá nás Slovákov tak spútava, že aj čo je dobré je pre iných zlé. Buďme hrdí 

na našu krásnu prírodu, ktorú obdivujú aj v zahraničí, chráňme si ju a naši EÚ poslanci, nech 

bojujú za rovnaké dotácie  pre všetkých farmárov. Naši ľudia sú veľmi múdri a pracovití, ale 

majú ťažké pozície v tomto smere a už nevládzu bojovať s veternými mlynmi. Aj malé krajiny, 

keď majú dobrú vládu, dobré zákony a srdce na mieste, občanom sa dobre žije. Nie, niektorých 

zvýhodňovať a tí sa nám iba smejú. Keďže naši zákonodarcovia majú aj dobrý rozum, nech 

zákony platia pre všetkých občanov rovnako a nech trvajú na ich dodržiavaní. 

Na záver ešte Mayské príslovie: „ Keď padne posledný strom, keď vyhynie posledné zviera 

planéty, keď bude posledná rieka otrávená, ľudia pochopia, že peniaze sa nedajú jesť.“ 

„Ó BOŽE, TY HO VEĽKÝ CHRÁŇ, KEĎ SI HO STVORIL MALÉ.“ (Milan Rúfus, 

O Slovensku)        Mária Husarčíková 

 

 

NAUČILI SME SA 

LIETAŤ VO VZDUCHU 

AKO VTÁCI, 

PLÁVAŤ POD VODOU 

AKO RYBY, 

ZOSTÁVA EŠTE 

NAUČIŤ SA ŽIŤ NA 

ZEMI 

AKO ĽUDIA 
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Do pamätnej knihy sa zapísala aj pani Anastázia 

Juríčková, ktorá oslávila krásne životné  jubileum 

80 rokov. Do ďalších rokov jej prajeme ešte veľa 

zdravia, pokoja a pohody so svojimi najbližšími.   

 

 

Milan Drbiak 60 r., 

Jozef Paško 76 r., 

Mária Jehličková 69 r., 

Pavol Líška 51 r., 

Ján Bražina 88 r., 

Elena Chalupková 86 r., 

Alžbeta Pašková 64 r., 

Anna Švidroňová 81 r., 

Ondrej Hrompa 60 r., 

Ružena Ondrejková 76 r., 

Jozef Zaťko 82 r. 

  

Výbor Základnej organizácie Slovenského zväzu 

protifašistických bojovníkov si dovoľuje touto cestou 

popriať svojim členom  k ich vzácnym životným výročiam 

všetko len to najlepšie, najmä zdravie, spokojnosť 

a pohodu v kruhu svojich najbližších. Za I. kvartál roka 

2012 sú to: Anna Bartošová 98 r., Helena Valentová 80 

r., Ján Bella 86 r., Anna Potkanová 81 r., Elena 

Masiariková 60 r., Ivan Král 69 r., Peter Bella 45 r., 

Mgr. Malvína Zvarová 55 r. 
 

Všetkým spoluobčanom prajeme príjemné prežitie 

veľkonočných sviatkov a veľa optimizmu do novej jari. 

Členovia organizácie sa zároveň lúčia  

so svojimi členmi  

Máriou Jehličkovou 69 r. 
a Jozefom Zaťkom 82 r. 

Pozostalým vyslovujeme hlbokú  

a úprimnú sústrasť. 

 
 

 

Tobias Frič 

Radomír Švidroň 

Natália Smiteková 

Vera Beňo 

Noemi Fričová 

Liliana Fričová 

Anna Mária Švidroňová 

Tomáš Frič a Ivana Matulová 

Jaroslav Ordzovenský a Diana Horníková 

Najkrajšie sú detské očká, 

dve studničky belasé, 

celý svet sa vždy  

v nich točí, 

je v nich dobro, neha, sen. 

 

 

 

 

Výbor ZO SZPB v Part. Ľupči 

 

 

Krásne životné jubileum 80 rokov oslávil náš 

spoluobčan pán Ján Frič. Ani v tomto krásnom veku 

ho humor neopúšťa. Z obecného úradu mu veľa 

zdravia a rodinnej pohody prišli zablahoželať D. 

Havlanová, A. Jacková a R. Antolová. Na snímke je 

spoločne s manželkou Annou, dcérou Máriou a synom 

Ľubomírom.  
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O nejakých 10 minút  sme išli na svah už z chaty v lyžiarkach. Na svahu sme sa 

naučili ako sa správne  nosia lyže. Pomaly sme sa naučili chodiť a pohybovať 

na svahu na lyžiach a postupne sme sa učili lyžovať. Lyžovačka každý deň 

trvala zhruba 4hodiny  denne (ráno, poobede). Pani učiteľky občas zakričali, 

len preto, aby sme sa snažili a neodflákli to. Na druhý deň už bolo lepšie. Ráno, 

keď sme boli na svahu, dali sme si rozcvičku a učili sme sa lyžovať. Po obede 

nás pani učiteľky rozdelili do skupín „A, B“ . Keď pani učiteľky videli, že nám 

to ide, tak tá lepšia skupina už v utorok išla na vlek. Tento deň sme sa učili ísť 

vo „véčku“. Boli sme sa aj kúpať na plavárni v hoteli Sorea Máj. Večer nás 

prišla navštíviť pani učiteľka Lehotská, pre ktorú sme si pripravili vtipné 

scénky. Na tretí deň sme išli na vlek všetci a skupina „A“ sa učila ísť 

s palicami. A skupina „B“ sa zlepšovala vo „véčku“. Vo štvrtok sme vyšli na 

svah na vleku skupina a mali sme voľné lyžovanie. Posledný deň nám počasie 

nevyšlo a lyžovať sme sa neboli. Pobalili sme sa a vybrali sme sa na cestu 

domov.  

Bolo nám super ☻!!!      M. Škvareková, K. Urbanovičová, 7. ročník 

 

Deň 14. marec 2012 bol významným dňom predovšetkým pre našich 

deviatakov. Tak, ako po iné roky, tak i teraz, sa podrobili 

celoslovenskému testovaniu svojich vedomostí. Dôkladne sa na tento deň 

pripravovali, pretože si uvedomovali, že ich výsledky budú zohľadnené 

pri prijímaní na stredné školy. Svoje hlavičky potrápili nad úlohami 

z matematiky i slovenského jazyka. A že bolo nad čím uvažovať, 

môžeme potvrdiť i my. Zostáva nám len držať budúcim stredoškolákom 

palce, aby tieto výsledky odrážali ich skutočné vedomosti a aby sa dostali 

na školu, ktorú si vysnívali. 

 

Baliť sme sa začali, 

do školy sme kráčali. 

Prišli nás odviesť rodičia na aute, 

pani riaditeľka nám popriala 

dobre sa bavte. 

 

Prišli sme do Jána, 

stretli sme milého pána. 

Ukázal nám, kde budeme spať, 

všetci sme sa začali smiať. 

 

Rozdelili sme sa do izieb, 

na stenách bolo veľa kresieb. 

Všetky sme si prečítali, 

veci sme si vybalili, na poličku  

poukladali. 

 

Po obede sme na svah išli, 

až večer sme na chatu prišli. 

Večera bola skvelá, 

nebolo jej veľa. 

 

V utorok sme lyžovali, 

v stredu sme si zaplávali. 

Vo štvrtok sme sa pobavili, 

a v piatok sme sa pobalili. 

 

V piatok po nás prišli, 

bolo nám smutno, že sme odišli. 

V škole sme sa o ňom stále  

rozprávali, 

ako sme sa na ňom zabávali.                                                                                                                                           

 
Autori: S. Kalužová, S. Mojšová, 

 S. Sliačanová, A. Kráľová  

 

 

 

TESTOVANIE DEVIATAKOV 

 

Týždeň od 20.2.2012 - 24.2.2012 bol super. Zúčastnili sme sa lyžiarskeho kurzu. 

Našimi inštruktorkami boli sympatické pani učiteľky: Mgr. Iveta Hlavatá 

a Mgr. Zuzana Kmeťová. Boli sme ubytovaní v prítulnej chate pri hoteli Štart. 

Prvý deň sme sa oboznamovali s chatou a s lyžiarskym svahom. Po obede sme 

sa učili  na rýchlosť obuť lyžiarky. Ako prvý si ich stihol obuť  Matúš Hollý.    
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Dňa 23.1.2012 bolo veľmi pekné 

popoludnie, kde sme stavali sochy zo 

snehu. Bola tam pani učiteľka Hlavatá, 

Janka Dobaková, Sima  Pethová a ja. 

Postavili sme  peknú sochu muža a ženy. 

Veľmi sme sa na tom natrápili, ale bola 

tam veľká sranda. No a potom, keď sme 

dostavali sochy, išli sme sa na kopec 

sánkovať. Aj tam bolo veľa srandy. Keď 

sme sa posánkovali, rozišli sme sa všetky 

domov s úsmevom na tvári. 

Eliška Adamčiaková, 6. roč. 

 

Nielen počasie, ale aj neúprosný čas nám ukazujú, 

že zima je takmer na konci a k nám zavítala pani 

Jar. Onedlho budeme čoraz viac času tráviť von 

a deťom sa bude chcieť čoraz menej učiť. Treba 

povedať, že tohtoročná zima bola naozaj bohatá 

a štedrá a nielen deťom ponúkla nádherné divadlo. 

Mohli sa dosýta vyhrať na snehu a užiť si zimné 

športy. Ponúkame niekoľko pekných spomienok na 

bielu zimu, ktorú si pripomenieme zas o rok. 

 

Dobré podmienky nám umožnili, aby sme v priestoroch 

školského ihriska spojazdnili klzisko. Musíme predovšetkým 

poďakovať samotným žiakom, ktorí sa svedomito podieľali na 

výrobe a udržiavaní ľadovej plochy. Častokrát aj v neskorých 

večerných hodinách poctivo zalievali plochu a starali sa 

o ňu. Výsledok tvrdej práce však stál za to a deti zo školy sa 

mohli spokojne korčuľovať a užívať si ľadové zrkadlo. 

Dokonca sme zorganizovali pre chlapcov hokejový turnaj, 

ktorý sa tešil veľkej obľube. No aj deti zo školy či družiny si 

ho užili ako sa patrí! 

 

Pani riaditeľka nám oznámila, že dňa 19. 1. 2012 sa v našej škole 

uskutoční výchovný koncert o Michaelovi Jacksonovi. Keď sme sa to 

dopočuli, boli sme radi, že sa zabavíme. Hneď na úvod sa nám 

predstavili dve speváčky a pán klavirista, ktorý sa nám prihováral 

počas celého koncertu. Počas koncertu zneli známe aj menej známe 

pesničky od slávneho Michaela. Pomedzi piesne nám pán klavirista 

rozprával o živote tohto speváka. Zapájali sme sa aj do spievania 

a niektorí i tancovali. Na záver koncertu sme si pripomenuli aj minulý 

výchovný koncert, ktorý bol venovaný skupine ABBA a zaspievali 

sme si ich pieseň Money-money. Po pesničke sme im zatlieskali 

a odišli na hodinu s dobrým pocitom. Dúfame, že aj na budúce nás 

navštívia.   S. Mojšová, B. Kráľová, 7. roč. 

 

Ľudia sa už zídu, 

že tancovať idú. 

Ples sa už aj otvára, 

večera sa podáva. 
 

Mažoretky tancujú, 

do tanca im tlieskajú. 

Ľudia sa k nim pripoja, 

oblečú sa do kroja. 
 

Obložený chlebík mám, 

hneď si ho aj dám. 

Obsluha k nám prichádzala, 

troška kávy rozlievala. 
 

Do rána my plesáme, 

do rytmu si tlieskame. 

Opätky sme zodrali, 

domov sme sa pobrali. 
      B. Petercová, M. Trepáňová,  

6. ročník 

 

V sobotu 21. januára 2012 sa  

v priestoroch Kultúrneho domu 

v Partizánskej Ľupči konal  

17. benefičný ples, ktorý 

usporiadalo Rodičovské 

združenie pri ZŠ s MŠ. 

 

 

 

Príjemným spestrením plesu boli ladné pohyby Lenky Procházkovej a jej 

partnera Filipka Ševčíka, ktorí predviedli temperamentné latinsko – americké 

tance. Lenka má desať rokov a navštevuje základnú školu v Partizánskej Ľupči. 

Zúčastnila sa na rôznych  súťažiach v Martine, Kežmarku, Trenčíne, Banskej 

Bystrici, v Liptovskom Mikuláši. Doposiaľ najväčším jej úspechom je 4. miesto 

v tanečnej súťaži v Martine a 1. a 2. miesto v roku 2011 na Medzinárodnom 

festivale tanca v Banskej Bystrici.  Za jej úspechmi sa skrýva tvrdý tréning, na 

ktorý dochádza do Liptovského Mikuláša trikrát do týždňa. 
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Každý deň chodíme ako zákazníci do našich predajní v obci, či už do COOP Jednota alebo CBA. Musím 

povedať, že pracovníčky týchto predajní sú šikovné a ochotné aj poradiť zákazníkom. Ak náhodou 

požadovaný tovar nemajú, tak objednajú a nemusíme hneď chodiť do mesta, lebo za 2 – 3 dni ho dovezú. 

O tomto je vlastne obchod, ísť zákazníkom v ústrety. Zámerne nemenujem nikoho menom, lebo každá, či 

v Jednote, alebo CBA si zaslúžia od nás, zákazníkov poďakovanie a viem, že nehovorím len za seba.  

V obci máme ešte jeden obchodík, taký krámik – Remeselník, ale čo všetko sa do tohto obchodíka pomestí, 

až človek žasne. Vďaka šikovnosti vedúcej p. Kamke Jarošovej dá sa tu kúpiť všetko, čo taký domáci kutil 

potrebuje, niekedy je to ozaj maličkosť, ale potrebná a stačí zájsť do Remeselníka a je po starostiach. Tak 

touto cestou ďakujem aj p. Jarošovej, lebo ozaj takýto obchod v obci potrebujeme. Týmto všetkým 

pracovníčkam, čo som tu spomínala prajem do budúcnosti veľa zdravia, sily a trpezlivosti.   
            Jolka Hegedúšová 
 

Netradičné pojatie klasickej hry od Nikolaja 

Vasilijeviča Gogoľa s názvom Ženba 

návštevníkov srdečne pobavilo v piatok 

27.1.2012 v kultúrnom dome v Partizánskej 

Ľupči. Ďakujeme divadelnému súboru ŠAPO 

z Ploštína za ich vynikajúci herecký výkon, 

ktorý nám týmto spríjemnil posledný pracovný 

deň v týždni a uviedol nás do mrazivého 

oddychového víkendu. 

 

Postreh našich spoluobčanov :  

 

 

 

 

Dna 13.apríla 2012 sa uskutoční 

DEŇ NARCISOV, zbierka Ligy 

proti rakovine. Prosíme Vás 

všetkých, ktorí sa môžete a 

chcete zapojiť do tejto zbierky, 

aby ste tak urobili a prispeli 

dobrovoľnou sumou. Prispejte 

len dobrovoľníčkam, ktoré budú 

riadne označené odznakom a 

pokladňou na to určené. 

Miestny spolok Červeného kríža v Partizánskej 

Ľupči Vás pozýva na odber krvi, ktorý sa uskutoční 

dna 23.apríla 2012 od 8:00  v priestoroch 

kultúrneho domu. Príďte všetci, ktorí môžete 

darovať krv, urobíte tak dobrý čin a pomôžete 

niekomu zachrániť život. ĎAKUJEME 

 

 

 

 

Na svojej  výročnej schôdzi dňa 25. marca 2012 sa 

zišli členky a členovia miestneho spolku červeného 

kríža za účelom hodnotenia uplynulého roka. 
Prišla nás pozdraviť aj riaditeľka Úz. spolku Liptov Marika 

Kubíková, pred. ČK v Liskovej I. Praženicová a pred. v Štiavničke 

K. Bačkorová. Hosťom bol aj starosta obce Ľ. Frič. Dievčatá 

zhodnotili uplynulý rok ako veľmi plodný a úspešný. Spomeniem 

aspoň niektoré. Hneď na začiatku roka sme uskutočnili Novoročnú 

kvapku krvi, ktorú sme si v októbri zopakovali po druhýkrát. V 

ústrety nám vyšla mobilná transfúzna. jednotka z Ružomberka.. V 

apríli sme sa zapojili už po piatykrát do zbierky Ligy proti rakovine. 

V letných mesiacoch  sme pre záujem pripravili už po štvrtýkrát 

súťaž vo varení gulášu. Tento rok chceme pripraviť už jeho V. 

ročník. Poskytujeme aj prvú pomoc pri rôznych akciách v obci, ako 

sú jarmok, turnaje, hasičské súťaže. Naďalej prijímame nových 

členov a členky a darcov krvi, ktorých je stále málo. 

 

 

    

 

Daša Adamčiaková , tajomníčka MS SČK Dobrá studňa v zime vodu dáva,  

dobrý priateľ v núdzi sa spoznáva. 
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Veľká chasa sa stretla v dňoch 17. – 18.2.2012, aby nám pripravila 

tradičnú bursu. Spevom a tancom po obci dievčatá a chlapci zabávali 

občanov a upozorňovali na to, že o chvíľu nastane pôstne obdobie. 

Takže sme hodovali, tancovali a zabávali sa ... 

 

 

 
 

 

Piatočňajšie naladenie hlasiviek v hasičskej 

zbrojnici a môže sa vyraziť ... 

Bursovníkov každoročne počastuje domácimi 

šiškami pani Emília Adamčiaková. 

Pani Anna Potkanová rada privítala našu mlaď vo 

svojom dome.  

 

Pripravili: Renáta Antolová, foto Natália Marková 
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A mužstvo  skončilo po jesennej časti sezóny 2011/2012 na 8.mieste. Zimnú prípravu absolvovali 

niektorí hráči aj individuálne, chodili na umelú trávu do Bešeňovej. Spoločnú prípravu začali prípravnými 

zápasmi a to s mužstvom dorastu Bešeňová /5.liga/, vyhrali 6:5, s mužstvom MFK Ružomberok - dorast do 16 

rokov remizovali 4:4, s Ľubeľou vyhrali na jej ihrisku 7:2, s Lúčkami v Ružomberku  hrali 3:3, s dorastom L. 

Sliačov /4.liga/  vyhrali 5:2. 

Strelcami gólov v príprave sú Peterec P, 8., Kráľ R., 4, Frič M., 5, Sokol M., Šingliar, Kučka, Sokol P. 

V jarnej časti mužstvo posilnili Peterec Peter z Dúbravy a Peterec Vladimír, náš odchovanec. Iné zmeny 

v kádri nenastali. A mužstvo malo kvalitných súperov v príprave, ale nehralo ani jeden zápas v rovnakej 

zostave, dosiahnuté výsledky sú dobré aj napriek chybám našich hráčov, ktorých sa musia v majstrovských 

zápasoch vyvarovať. Želáme si takéto výsledky na súperových ihriskách aj v nastávajúcej jarnej súťaži. Žiaci 

po jesennej časti skončili na 8. mieste. Spoločnú prípravu začali pod vedením trénera Ladislava Gálfyho  

koncom mesiaca marec 2012. K dispozícii má 20 žiakov, ktorí majú vybavený registračný preukaz. Jarná časť 

súťaže A. mužstva začína 1. apríla 2012 zápasom v Liptovskej Štiavničke. Žiaci začínajú svoju súťaž  

21.apríla 2012 doma s Lúčkami. 

V zimných mesiacoch sa v budove OFK zrealizovala kompletná výmena elektrickej inštalácie so 

zabudovaním vyhrievacích telies a vymaľovanie priestorov, ktoré zabezpečil obecný úrad v našej obci. 

Vytvorená bola webová stránka OFK Partizánska Ľupča, ktorá je prístupná na webovej stránke obce, pod 

sekciou šport/futbal, na ktorú sa budem snažiť pripraviť Vám aktuálne informácie a zaujímavosti zo života 

OFK, ako aj priebeh súťaží, v ktorej naše mužstvá hrajú.    Július Sokol, tajomník OFK 
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